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A tanácsteremből  jelentjük
➡ Beruházási hitel felvételének 
megvitatása 

 Bevezetőjében a 
polgármester el-
mondta, hogy két év 
után a község gaz-
dálkodása eljutott ar-

ra a pontra, hogy a bankoknál újra 
hitelképes kategóriába kerültünk, vagyis 
idén már kaphatunk hitelt. Ez nem azt 
jelenti, hogy nincs adósságunk, hanem 
azt, hogy a gazdálkodási mutatók 
alapján képesek vagyunk havi 
rendszerességgel törleszteni. 
 A tavalyi zárás alapján akár 
360.000 euró hitelhez is juthatnánk, 
amit a törvény értelmében beru-
házásokra – építkezésre, ingatlan fel-
újításra – lehet használni. A polgár-
mester hangsúlyozta, hogy a legfon-
tosabb az, hogy ezt a lehetőséget olyan 
beruházásokra használjuk ki, amelyek a 
lehető  legrövidebb idő  alatt meg-
térülnek a községi bevételek növeke-
dése vagy a kiadások csökkenése által. 
Mivel még mindig magas a község 
kifizetetlen számláinak összege a 
különböző szolgáltatók felé, a meg-
takarításokat először is ezek rende-
zésére kell fordítani. 
 A legfontosabb ilyen beruházás 
az óvoda átköltöztetése az iskolai ét-
terem épületébe. Ez évente kb. 20.000 
euró megtakarítást eredményez. Mivel a 
teljes költség maximum 80.000 eurót 
tesz ki, a beruházás négy év alatt 
megtérül, utána ez az összeg minden 
évben a falu kasszájában marad. Ha a 
hitelt 10 éves időtartamra vesszük fel, 
akkor az éves törlesztés kevesebb, mint 
10.000 euró, vagyis a megtakarítás és a 
törlesztés különbsége – több mint 
10.000 euró – már a jövő évben csök-
kenti a kiadások összegét.
 A képviselőtestület a hitel-
felvétel szándékát tudomásul vette, az 
összegről a következő ülésen dön-
tenek, amikor a költöztetés részletes 
költségszámítása elkészül.

➡ E g y é v e s á t h i d a l ó k ö l c s ö n 
felvételének jóváhagyása

 A kifizetetlen 
számlák rendezésére 
(villany, gáz, hulladék 

elszállítás) a polgármester 8.000 euró 
összegű áthidaló kölcsön felvételét 
javasolta. Ilyen kölcsönt a község úgy 
vehet fel, hogy még az adott évben – 
jelen esetben 2013-ban le is törleszti. 
Ez az összeg törlesztésként az 
elfogadott költségvetésben is szerepel, 
mivel az adott tételekre – pl. villany és 
gáz – az éves fogyasztásnál nagyobb 
összeg van betervezve, hogy törleszteni 
tudjuk az adósságainkat. A hitel 
segítségével nem kell az egyes 
szolgáltatókkal részletfizetési feltéte-
lekben megállapodni, hanem egyben 
megkaphatják a követelésüket, amit 
aztán a község a banknak decemberig 
törleszt. A hitelt a bank nem készpénz 
formájában nyújtja, hanem a község 
által leadott számlákat egyenesen a 
cégeknek fizeti át. 
 A   testület a javaslatot egy-
hangúlag jóváhagyta.

➡ A közvilágítás modernizációja

 Ú j r a 
napirendre ke-
rült a közvilá-
gítás moderni-
zációja. Az ülés 
vendége volt 

Stanko mérnök úr, a Grep s.r.o. 
képviselője, aki már a beruházás 
konkrét műszaki és pénzügyi feltételeit 
is ismertette. Mivel ez Szlovákiában 
még új üzleti modell, és a világítótestek 
is új technológiát képviselnek, volt 
néhány megválaszolatlan kérdés a 
beépíteni tervezett Samsung led 
lámpákkal kapcsolatban. Stanko mérnök 
elmondta, hogy nem messze tőlünk, 
Lekéren most fejezik be a teljes 
közvilágítás cseréjét, az eddigi ered-
mények alapján mindenki meg-
elégedésére. Mivel a falu mérete is 
hasonló, és a lámpák pontosan ugyan-
olyanok, mint Dunamocson lesznek, 
bárki aki Lekéren jár, saját szemével 
győződhet meg a végeredményről. Jó 
hír, hogy a második falu, ahol ilyen 
közvilágítás lesz, Dunamocs. A köz-
beszerzési eljárás még március első 
felében elindul, és minden jel szerint 
áprilisban fel is szerelik az új lámpa-
testeket és végre problémamentes lesz 
a közvilágítás legalább a következő 15 
évre – ennyi garanciát ad a gyártó a 
lámpákra.

➡ A március 15-i  önkormányzati 
ü n n e p s é g p r o g r a m j á n a k 
jóváhagyása

 Kukola Katalin, 
a kulturális bizott-
ság elnöke felvá-
zolta a bizottság 
által összeállított 
programtervet. Az 

ünnepségre március 16-án, szombaton 
15 órai kezdettel kerül sor a kopjafánál. 
A testület által jóváhagyott program a 
következő:

-Iskolások műsora
-Óvodások műsora
-A polgármester beszéde
-Rácz Kálmán történelmi ismertetője
-Koszorúzás – közben a Csemadok 

énekkara énekel
 A megemlékezés után a 
Csemadok dunamocsi alapszervezete 
ünnepi műsort rendez a kultúrház 
színpadán, ahol fellép a Bakony-
szombathelyi énekkar, valamint a 
dunamocsi Vadvirág hagyományőrző 
csoport előadja a Kukoricafosztás című 
darabját.

➡ A nótaest kiértékelése

 A képviselőtestület tagjai egy-
aránt nagyon pozitívan 
értékelték a helyi 
Csemadok alapszer-
vezet által megren-
dezett nótaestet. A 
rendezvény sikeresen 
lezajlott, rendkívül jó 
visszhangja volt mind 

a dunamocsiak, mind a vendégek 
részéről. A nótaest évek óta nagy 
sikerrel kerül megrendezésre, idén 
közel 200-an vettek részt ezen a 
rendezvényen. Egyhangú vélemény volt, 
hogy lehetőségeinkhez mérten a 
jövőben is támogatni kell ezt az 
eseményt, aminek színvonalát az egyre 
nagyobb érdeklődés is jelzi.
 A nótaestről felvétel készült, 
ami rövidesen látható lesz a kábeltévé 
csatornáján.
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➡ Kérvények és egyéb

 A vadászegyesület kérvényt 
nyújtott be a község 

tulajdonában lévő kihaszná-
latlan mezőgazdasági terü-

letek vadföldként való 
hasznosítására. A testület a kérvényt 
egyhangúlag jóváhagyta.

 A TEÁTRUM színházi polgári 
társulás nevében Mgr. Konrád Józsefné 
anyagi támogatást kér a Komáromban 
felállításra kerülő ARANYEMBER c. 
szobor megvalósításához. A testület 30 
euró támogatást javasolt, ezt egy-
hangúlag jóváhagyta.

 A Hunter Pub bérlője által 
bemutatott nyitvatartást a testület 
április 31-ig ideiglenesen hagyta jóvá, 
mivel kérvényt és a működésre vonat-
kozó egyéb információt a bérlő még 
nem adott be.

 Harcsa Ferenc kérvényét a nem 
nyerő játékgépekre kivetett adó 
mértékének csökkentésére a képvi-
selőtestület újratárgyalta. Mivel a 
biliárdasztal bevételét számítógép 
jegyzi, megállapítható az éves bevétel 
összege. Ennek alapján a 2013-as évre 
a helyi adót évi 40 euróban állapították 
meg.

 Orosz Jenő alpolgármester tájé-
koztatta a testületet arról, hogy az 
Immánuel ház udvarában lévő fát fel 
kellett botolni. Mivel a fő ágak pusz-
tulásnak indultak, szükséges lesz 
szakszerű kezelés a megmentésére. 
Szintén informálta a testületet, hogy a 
kultúrház zongoratermére tetőt kell 
tenni a sorozatos beázás kiküszöbölése 
végett. Ennek kivitelezése Zámbóki 
József és a falu közmunkásai segít-
ségével folyamatban van. 
 Végezetül a polgármester meg-
köszönte a részvételt, és az ülést 
bezárta.

- tápok és állattenyésztési kellékek boltja
Tápok, eledelek és vitaminok kutyáknak, macskáknak, sertéseknek, csibéknek, 

tyúkoknak, halaknak, nyulaknak, galamboknak, lovaknak, halaknak, rágcsálóknak és 
teknősöknek. Kellékek: póráz, nyakörv, samponok, bolhanyakörv, szalma és alom. 

Aki befizeti a 2013. év ebadóját a községi kasszába, annak egész évben 5 százalékos engedmény jár 
minden kutyatápra és tenyésztési kellékre!

TrafPetez+az

T ü c s ö k  A l f r é d ,  D u n a m o c s  1 7 8  –  a  d i s z k o n t  é l e l m i s z e r r e l  s z e m b e n .  M o b i l :  0 9 0 5  8 6 3  0 2 5 .

A község 2013 évi
 költségvetése

együ emlékezetess  házasság évforduló  ogadalo 
ünneélye egújításáva! A önkormányza szeetette várj 
azo házaspáro elentkezésé, aki kee (5, 10, 15, 20 st.) 

házasság évfordulójuka ünnepli  2013-a éve. A 
ünnepségge egyekötöt ogadalomtétel ájusba kerü so 

 község esket ermée. 
A érintette szie elentkezésé várju  község hivatalba.
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Székely zászló Dunamocs főterén
 Az erdélyi magyarokkal való 
szolidaritás jegyében, a helyi MKP és az 
önkormányzat támogatásának 
köszönhetően immár a székelyek 
lobogóját is lengeti a szél a községháza 
előtti tér egyik zászlótartó rúdján. 
Február 17-én közel száz helyi 
érdeklődő énekelte a zászlófelvonás 
közepette a székely himnuszt, s jelezte 
ezzel erdélyi testvéreinknek, hogy a 
székelyek küzdelmébe lélekben a 
felvidéki, illetve dunamocsi magyarok is 
bekapcsolódnak.
 Vörös Szabolcs, a dunamocsi 
MKP elnöke mindenekelőtt azt 
hangsúlyozta felszólalásában, hogy mi 
itt a Felvidéken hasonló helyzetben 
élünk, hasonló gondokkal, 
problémákkal küzdünk, mint a 
székelyek, s a zászló egy olyan jelkép, 
amellyel a határokon át is jelezni lehet 
a lelki összetartozást. Az autonómia az 
elszakadt magyarság közös célja, 
melynek ügyét csakis a következetes 
kiállással, bátor magatartással és 
egymás kölcsönös segítésével lehet 
győzelemre vinni.
 Banai Tóth Pál polgármester 
beszédében elmondta, hogy 
Dunamocson különösen aktuális a 
székelyek melletti kiállás a zászló-
vitában, hiszen ő maga is és Retkes 
János is hosszasan pereskedett egy 
történelmi zászló miatt. Mindkét per 
úgy zárult, hogy a bíróság sem 
törvénysértést, sem becsületsértést 
nem állapított meg. Ezt nevezhetjük 
precedens értékű döntésnek is, vagyis 
Európában a kisebbségeknek nem lehet 
megtiltani saját jelképeik használatát.
„Románia hozhat olyan törvényt, amely 
szerint idegen országok zászlaját csak 

hivatalos alkalmakkor lehet felhúzni. Ez 
a zászló azonban nem egy idegen 
ország, hanem egy évszázadok óta ősei 
földjén, a mai Románia területén élő 
közösség – a székelyek zászlaja. 
Jogukban áll használni, és ezért 
támogatjuk őket, ezért fejezzük ki 
szolidaritásunkat mi, Dunamocsiak is a 
zászló felvonásával" – tette hozzá a 
polgármester.

 A székely zászló Dunamocsra 
kerülésében Retkes János vállalt 
oroszlánrészt, aki a párkányi MKP 
alapszervezetének elnöke, s dunamocsi 
lakosként a helyi MKP tevékenységében 
is részt vesz. A zászlófelvonás 
előzményeit lapunknak így foglalta 
össze:
 „Gyakran járok Erdélybe, évente 
5 - 6 a l k a l o m m a l , m e l y e k k ö z ü l e g y 
alkalom mindig a csíksomlyói búcsú, 
ahová jó  társaságban, buszos kirándulás 
f o r m á j á b a n u t a z u n k . A t ö b b i 
magánjel legű látogatás, melyek során 
ottani barátaimmal találkozom, köztük 

polit ikusokkal is. Jó kapcsolatot ápolok 
pé ldáu l az Erdé ly i Magyar Néppár t 
országos elnökével, Toró T. Tiborral, 
továbbá Por t i k Vi lmossa l az EMNP 
Maros megye i e lnökéve l . Az EMNP 
határozot tan képv ise l i az autonómia 
c é l j á t , m i n t l e g j o b b m e g o l d á s t a 
kisebbségi problémára, valamint élen jár 
a székely zászló használata mellett i 
jogos harcban is. A székelyeket nem 

l e h e t m e g f é l e m l í t e n i h o l m i r o m á n 
prefektusi ejnye-bejnyével, nekünk pedig 
minden lehetséges eszközzel támogatni 
kell küzdelmükben nemzettestvéreinket. 
Ezér t vet tem fe l a  kapcsolatot egy 
e s z t e r g o m i z á s z l ó k é s z í t ő v e l , s 
r ende l t em meg a Széke l y Nemze t i 
Tanács hivatalos lobogóját, melyet az 
esztergomi hídfő után most Dunamocson 
is fe lvontunk. Nagy örömöt okozot t 
nekem, hogy a dunamocsiak jó magyar 
emberként partnerek voltak ebben a 
kezdeményezésben, és köszönöm, hogy 
i l y e n s o k a n l á t o g a t t a k k i a 
rendezvényre.”

Ünnepeljünk együtt!
A forradalom és szabadságharc tiszteletére március 16-án, 
szombaton, 15 órai kezdettel a templomkerti kopjafánál ünnepi 
műsorral emlékezünk 1848-49-re. Az önkormányzat 

szeretettel várja a polgárokat a megemlékezésre! 
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A horgászegyesület jubileumi évzárója
 A horgászok február 16-án 
tartott évzáróján nem csupán az elmúlt 
esztendőt értékelték, de az összejövetel 
alkalmat nyújtott a nagyobb ívű 
visszatekintésre is, hiszen az egyesület 
megalakítására éppen 10 éve, 2003-
ban került sor. Az elnöki tisztet 
kezdetektől ellátó Szegi Tibor ezért 
értékelőjében némileg eltért a 
hagyományos beszámoló formától, s az 
elmúlt év főbb jellemzőinek áttekintése 
mellett néhány gondolatban az eddig 
megtett utat is áttekintette. 
Mindenekelőtt azt emelte ki, hogy az 
egyesület a község egyik legerősebb és 
legösszetartóbb szervezetévé vált, 
példát mutatva minden tenni akaró 
ember számára. A tagság az elmúlt 
esztendőkben sok-sok órát töltött 
hasznos társadalmi munkával, mellyel 
szebbé, rendezettebbé tették a Duna 
partját, valamint felvilágosító és 
ellenőrző tevékenységüknek köszön-
hetően előrelépés történt a horgászati 
kultúra, etika területén is. Évről-évre 
egyre több takaros horgászhelyet 
alakítanak ki, versenyek sorát rendezik 
felnőtt és gyerek kategóriában, s nem 
utolsósorban a rendezvényeken sütött 
hal óriási népszerűségnek örvend a falu 
lakossága körében.
 A jubileum apropóján Szegi 
Tibort arra kértük, avassa be olva-
sóinkat a szervezet megalakulásának 
körülményeibe. Honnan származott az 
alakítás ötlete, és hogyan fogtak neki 
annak idején a szervezésnek?
 „2003-ig a marcelházi horgász 
e g y e s ü l e t k ö t e l é k é b e t a r t o z t u n k , 
melynek vezetőségében én is benne 
voltam. Akkor már régóta fontolgattam a 
k i v á l á s l e h e t ő s é g é t , e l ő n y ö s e b b n e k 
tartva, ha a saját lábunkra ál lunk. Úgy 
gondoltam, hogy akinek  az it teni Duna-
part a fontos, az helyben dönthessen 
róla és tehessen érte. A törvény szerint 
124 aktív tagot kellett felmutatni az 
alapításhoz, csakhogy éppen 2013-ban, 
közvet lenül az a lakulás e lő t t ezt a 
törvényt módosították, 300-ra emelve a 
szükséges tagság létszámát. Ez sem 
vette azonban kedvünket, s keresve az 
utakat, felkerestük Janušová mérnöknő t , 
akivel megbeszéltük, hogy a komáromi 
szervezeten belül, körzeti egyesületként 
a l aku lnánk meg . A j og i he l yze tünk 

e g y é b k é n t m a i s e z , a k o m á r o m i 
szervezet egyik körzeteként működünk. 
A z i n d u l á s k o r 1 3 - a n v o l t u n k , ő k e t 
tekinthetjük az „alapító atyáknak”. Név 

szerint Mihalik János, Bugány Vilmos, 
Vecserka Ernő , Szalai János, Sántha 
J á n o s , Va r g a G é z a , N a g y R ó b e r t , 
Tücsök András, Vasas Mihály, Demcsík 
Denisz, Pogrányi György, Surnovszky 
A n d o r é s j ó m a g a m . M i n d a n n y i a n 
befizettünk 300 koronát a kasszába, ez 
v o l t a z i n d u l ó t ő k é n k . A z a l a k u l ó 
gyű léskor 90-en voltunk jelen, ma 136 a 
tagság létszáma.

 A z a l a k u l á s u t á n n a g y 
lendülettel fogtunk a munkának, s meg-
kezd tük azoka t a t evékenységeke t , 
m e l y e k m a i s j e l l e m z ő e k r á n k . 
E m l é k s z e m , a l e g e l s ő  s ü t é s k o r a 
nyárasdi szervezettő l kaptunk halat, 100 
ki ló kárászt és keszeget, melyet együtt 
pucoltuk egy napon át. Mindenkinek 
keresztbe áll t már a szeme a sok pik-
kelytő l . De az óriási lelkesedés mindent 
feledtetett! Akkor még a sátor, a  pult és 
a s ü t ő i s k ö l c s ö n b e n v o l t , d e a 
k ö v e t k e z ő é v r e m á r m i n d e n t b e -
szereztünk. A kölcsönzött 300 koronákat 
is sikerült visszaadni a tagoknak az első 
év bevételébő l . Azóta is a kiegyen-
sú lyozot t , önfenntar tó gazdálkodásra 
törekszünk, nem kérünk senkitő l anyagi 
s e g í t s é g e t , m e r t n e m s z e r e t ü n k 
másoktól függeni. A legfőbb törekvésünk 
egyébként az egyesületen belül az, hogy 
egy jó közösség, sz in te egy „nagy 
csa lád” legyünk, aho l bará t i légkör 
uralkodik, s ahol a kötetlen beszélgetés, 
együtt lét élményében részesülhetnek a 
horgásztársak. Ezért még a brigádokat 
is bográcsos főzéssel kötjük össze a 
Dunaparton, ami bizony nem nagyon 
jel lemző  más egyesületekre.”
 A tíz éves évforduló alkalmából 
az évzárón megjelent egyesületi tagok 
egy jubileumi kulcstartót vihettek haza 
emlékül, a komáromi és párkányi 
horgász egyesület delegációja pedig 
emlékplakettet vehetett át a következő 
felirattal: „Dunamocsi Körzeti Horgász-
egyesület fennállásának 10. évfordulója 
alkalmából.”

Böszörményi János ezzel az 1370 
grammos példánnyal a „legnagyobb 
2012-ben kifogott hal” címét 
érdemelte ki a járási szövetségtől, 
szilvaorrú keszeg kategóriában.

Halpucolás egy korábbi falunap előtt.
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Kitűnő énekesek, elégedett közönség a nótaesten

 Telt ház, hozzávetőleg 200 érdeklődő kísérte 
figyelemmel az idei nótaest műsorát, melyen a   helyi 
nótakedvelők mellett Czermann János vezetésével a   süttöi 
küldöttség, a Kocsról érkezett vendégek, Szigeti János búcsi 
polgármester, valamint Kun Ferenc a   Rákóczi Szövetség 
alelnöke is tiszteletét tette. Az est szervezését a  korábbi 
évekhez hasonlóan a   helyi Csemadok vállalta magára, 
melynek elnöke P. Lajos András újra kitűnő, már sok helyen 
bizonyított fellépőket hívott meg. Színpadra lépett Fürst Pál 
(Pozsonypüspöki), Ágh Sándor (Mihályfa), Morvay István 
(Gúta), Gőgh Zoltán (Gúta), Bartáné Nyitrai Mária (Újvár), Barta 
Barbara (Újvár), Barusz László (Újvár), Barti Éva (Kéménd), 
Básti János (Ipolykeszi), valamint a dunamocsiak közül Mellék 
Emma néni és P. Lajos András is.
 A közönség színvonalas produkciókat látott, melynek 
érzékeltetésére talán elég annyit mondani, hogy volt, akit 
többször visszatapsoltak, s nem egyszer együtt énekelték az 
ismerős dallamokat az előadókkal. A jó szórakozáshoz nem 
kis mértékben járult hozzá az idén végre jól működő, Brúder 

Tibor által kezelt hangosítás, valamint az a magas színvonalú 
hegedűjáték, mellyel Mezei Zsolt örvendeztette meg 
a   dunamocsi zeneértőket. Sokak véleménye szerint, ha 
egyedül zenélne két órán keresztül, azt is tátott szájjal 
hallgatnák. Könnyed játéka közben mosolyog a közönségre, 
nem azt figyeli, hová kell rakni az ujját, s fiatal kora ellenére, 
mint egy profi öreg prímás, szinte minden nótát ismer. Elég 
csak elkezdeni a dúdolást, már húzza is. Bátran mondhatjuk, 
hogy nagy hagyományokkal rendelkező famíliájának méltó 
zenésze! Azt pedig már Mezei Zsolt mondta el 
a  dunamocsiakról, hogy nagyon szeret itt játszani, mert itt 
még tudnak nótázni az emberek. Nincs számára 
lelombozóbb, mintha hiába húzza, a   vendégek passzívak 
maradnak, s nem lesznek partnerek a szórakozásban.
 Az est méltó megkoronázása volt a   magyar és 
a  székely himnusz eléneklése, amely olyan erővel tört elő 
a   hazafias dunamocsi szívekből, hogy zengett tőle 
a kultúrház! 

 A képeken az idei iskolai maszkabál győztesei láthatók, első helyezett a Farkas Zsófi, Jókai Csenge, Rácz Gabika, 
Sándor Mátyás, Ollé Réka, Uhrin Attila alkotta cirkuszi csoport lett, második Komáromi Tamara, mint Szabadság-szobor, 
harmadik a méhecske „bőrébe“ bújt Jókai Dalma. Gratulálunk nekik, valamint minden kicsi és nagy gyereknek aki készült, 
jelmezt öltött és felvonult, így járulva hozzá a tanulók vidám szórakozásához!

Pillanatkép
a maszkabálról
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 A fenti címmel rendezett kiállítás március 15-ig 
tekinthető meg a  kultúrház emeleti termében. A  kiállított, 
szemet gyönyörködtető tárgyak alkotója nem más, mint a 
legnagyobb művész, maga a Természet, gyűjtői  pedig azok 
a   dunamocsi polgárok, akik fogékony lélekkel a   Duna-
parton, a tengernél, vagy a hegyekben járva csodálják és 
lehetőség szerint gyűjtik ezeket az utánozhatatlan 
alkotásokat. A   kiállítás ötletét az a  néhány centiméteres, 
csizmácska alakú kis kavics adta, amit Szegi Ica néni még 60 
éve, kislány korában talált a Duna-parton. A szervezés során 
kiderült, sokan őriznek otthon hasonló darabokat, s szívesen 
adják kölcsön egy időre, hogy mások is megtekinthessék 
őket. A több száz természet alkotta tárgy mindegyike csoda 
a maga nemében, melyek közül itt csak néhányra hívhatjuk 
fel kedvcsinálóként a  figyelmet. Megtekinthető például egy 
hatalmas mamutfog, ami dunai bágerozáskor került elő 
a  közelben (Kocsis János), hasonló módon talált török-kori 
kő ágyúgolyók (Tóthné Rácz Edit), egy óceáni nagy 
korallvirág (Takács András), páratlanul különleges ősi 
levéllenyomatok, megkövült tengeri állatok, őslények 
a  Gerecséből (ifj. Szalai Géza), egy tökéletesen gömbölyű, 
ököl nagyságú dunai kavics (Jókai Sándor), megkövült 
mamut ürülék (Lajos Máté), francia kőből készült kis 
gabonaőrlő kő (Bellabás Zsuzsa)...
 Ez csak apró ízelítő a látványból, a teljes tárlat 
megtekintésére néhány napig még mindenkinek lehetősége 
van!
 A   kiállítás tárgyait a   következők ajánlották fel: 
Vecserka Ernő , Vecserka Anikó, Gula Irma, Ovšonka Mónika, 

Mocskos Katalin, Jókai Andrea, Péter Éva, Pálik Szilvia, 
Takács Aranka, Búcsi János, Muszka Katalin, Muszka János, 
Tóthné Rácz Edit, Szegi Szimona, Szegi Dániel, Szalai Lenke, 
Bábi Irma, Kocsis I ldikó, Záhorszky Erzsébet, Vörös Att i la, 
Farkas Zsuzsanna, Juhász Márta, Pisti Sándor, P. Lajos 
Katalin, özv. Szabó Gyuláné, Marsal Máté, Bellabás Zsuzsa, 
Vörös Zsófia, Vörös Orsolya, Fürstenczeller Ernő , Dudásné 
Antal Katalin, id. Szalai Géza, i f j . Szalai Géza, id. Kocsis 
János, Rácz Kálmán, Pisti Zsuzsanna, Lajos László, Jassa 
I ldikó, Tonka Júlia, Domonkos Edit, id. Szegi Tibor, Banai Tóth 
Enikő , Tóth Sándor, Basternákné Tóth Rozália, Tóth Piroska, 
Jókai Sándor, Dunamocsi Alapiskola, Mellék Emília, Záhorszky 
Levente, Lajos Máté, Finta Katalin, Finta Balázs, Lajos I lona, 
Szegi I lona. Köszönjük mindenkinek a segítséget!

Köv!", "#$%&'", ()*$+", "övü&!,!"

Hírek a borász egyesület háza tájáról
 A közelmúlt-
ban borászaink megkap-
ták az értesítést a belügy-
minisztériumtól szerve-
zetük bejegyzéséről, így 
az egyesület a jövőben 

már hivatalosan, jogi személyként 
folytathatja tevékenységét. A törvény 
értelmében a vezetőséget legalább 5 
tagúvá kellett bővíteni, amit az évzáró 
taggyűlésen végre is hajtottak. Az 
elnöki poszton Kukola Józsefet 
erősítették meg, aki mellett az alelnöki 
feladatokat Fülöp Péter látja el, 
pénztárossá Antal Mihályt, elnökségi 
tagokká pedig Kis Józsefet, Banai Tóth 
Pált és Jókai Lászlót választották.
 Az ülésen jelen volt a 
Dunamenti Borút elnevezésű társulás 
gazdasági igazgatója Igor Štumpf, aki 
az egyesületi tagok előtt a borút célját, 
működését ismertette. Eszerint a 
társulás a dunamenti borászokat fogja 

össze, pillanatnyilag több mint száz 
taggal rendelkezik, s a tagok lehetnek 
egyének illetve egyesületek is. 
Hatóköre a Komárom – Párkány – 
Érsekújvár háromszögre terjed ki, s a 
régió borkultúrájának fejlesztése 
érdekében kívánja összefogni a 
termelőket, és nem utolsó sorban a 
turizmus számára igyekszik vonzóvá 
tenni a borvidék kínálatát. A 
turizmussal kapcsolatos tevékeny-
ségben a pati wellness fürdő hang-
súlyos szerepet vállal, ahol tájé-
koztatják és útba igazítják a turistákat, 
merre lehet a környéken jó bort 
kóstolni, sőt utakat is szerveznek a 
helyszínekre. Egyesületünk képvi-
seletében Kukola József, Banai Tóth 
Pál, Antal Mihály, Szegi Tibor és 
Domonkos Tibor már részt is vett 
Paton a szervezet ülésén, ahol 
elfogadták az évi tervet. Május 4-én 
rendezik például a „Nyitott Pincék 

Napját”, melybe egy borbemutatóval mi 
is bekapcsolódunk. Az első rendez-
vényre viszont már a napokban sor 
kerül, Búcson az érdeklődők metsző-
versenyen vehetnek részt. A köz-
ségünket képviselő  versenyzők ered-
ményeiről  és élményeiről következő 
számunkban adunk hírt!
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 - A balkáni körút folytatódik – 
Szlovénia, a Balkán gyöngyszeme 
 A rajtot 10:30-ra 
tűzték ki, addig viszont még 
rengeteg időnk volt. 
Reggelizés, hógolyózás a friss 
hóban majd elkezdtük a 
versenyre való készülődést. 
Kiballagtunk a főtérre, ahol a 
futók valamint családtagjaik 
és kísérőik gyülekeztek. Tíz-
ezer ember várta a rajtot! 
Hatalmas tömeg! A hangulat 
kitűnő volt, DJ szolgáltatta a 
talp alá valót. A maratoni tá-
vot kétezer futó választotta.
 Rajt! Elindul a ma-
ratoni! 42 kilométer áll előtted és nincs 
visszaút! Leírhatatlan pillanat ez, 
amikor a rajtpisztoly eldördül és 
megindul a tízezres tömeg. Ezt ki kell 
próbálni, hogy átérezd! Két 21 
kilométeres kör várt ránk a városban és 
a város közeli erdős sétányon. Nagyon 
kellemes volt a táv végig, igaz a cipőm 
már az első kilométeren tejesen átázott 
az olvadó hótól. Közben a havas eső is 
megtette magáét, egy szem száraz 
ruha nem volt rajtunk, technikai 
ruházat ide vagy oda minden átázott. A 
városban végig szurkoltak a futóknak. 
A barátságtalan idő ellenére eser-
nyőkkel álltak az út mentén és 
kiabálták: „Jedemo, jedemo, jedemo 
maratonci!” Mekkora különbség ez, ha 
Újvidékhez hasonlítom a szurkolást, 
ahol a nagy közöny volt a jellemző. Na, 
és itt nem voltak kóbor kutyák sem, 
csak a pórázon sétáltatott luxus 
kutyák.

 Tervem a versenyen egy jóleső, 
egyenletes tempó tartása volt, hiszen 
ebben a hónapban már harmadik 
maratonimat futottam és fáradtnak 
éreztem magam. Jól is ment az 5:30-as 
tempó/km, ami kb. 11 km/órás sebes-
ségnek felel meg. Félórányi futás után 
már nem fáztunk, és a csuromvizes 
ruha sem számított. Frissítettem min-
den 5 kilométeren, de sajnos csak 
jéghideg ital állt rendelkezésre. A 
frissítő állomások kínálata viszont 
világszínvonalú volt, minden, amit csak 
kívánhat egy futó: banán, narancs, 
csoki, keksz, só, alma, szőlőcukor stb.
 Végig egyedül futottam. Hideg 
volt, nem volt kedvem sem ismerkedni, 
sem beszélgetni. A főváros szépsé-
geiben gyönyörködtem és néha 
integettem a szurkolóknak, amit ők 
vastapssal jutalmaztak. A célegyenes 
egy 6 kilométeres sugárút végén, Tito 
egykori utcáján volt. Most Slovenska 
ulica, ami ebben az esetben szlovént 

jelent. Szlovén népzene 
fogadott, és minden befutónak 
bemondták a nevét, valamint 
ország- és helységnevét, 
ahonnan érkezett. Az időm 3 
óra 55 perc volt, amivel ebben 
a hideg időben elégedett 
voltam, és a legfontosabb volt 
számomra, hogy mosolyogva 
tudtam beérni a célba 42 
kilométer futás után, továbbá, 
hogy megvan egy újabb 
trófeám, a 99. sikeres maratoni 
versenyem! Másnap már azon 
töprengtem itthoni reggeli 

kocogásom alatt, hogy hol is fogom 
futni életem jubileumát, a 100. 
maratoni versenyemet.
 UTÓSZÓ: Kezdj el kocogni, 
kezdj el sportolni Te is! Ha igazán el-
határozod magad, és ha elég kitartó 
leszel, könnyűszerrel felkészülhetsz 
egy futóversenyre. Mondjuk a június-
ban megrendezendő Dunamocsi Kék 
Duna futásra! Ha azt sikeresen 
tejesíted, már csak egy kicsivel kell 
többet készülnöd és jöhet életed első 
félmaratoni futása, ami 21 kilométer. 
Gondold csak el, az pont annyi, mintha 
Komáromból hazafutnál! Milyen soknak 
tűnik ez így, pedig gyerekjáték 
megcsinálni. És nem baj, ha már nem 
vagy fiatal és fáj is ez-az. Fokozatosan 
mindened rendbe jön. A legtöbb 
gyógyszert félre teheted, megváltozik 
az életed! Hidd el képes vagy rá, én is 
így kezdtem valamikor!
 
   Kele Géza

Kozme!kai kezelést vállalok,  igény szerint házhoz is megyek!
Tel: 0905 721 230
 Katona Melinda

3D műszempilla hosszabbítás 20 eur

HÁZHOZ MEGYEK - MEGSZERELEK, BESZERELEK!
Vízvezeték, fűtés, villany szerelése, javítása és átalakítása gyorsan és kedvező áron! 

Lakatos munkát is vállalok.
DUNAMOCS, Belsőfalu 143.

Tel: 0949 167 191
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A II. világháború dunamocsi áldozatai
8. rész

 H e r z o g E r n ő , H e r z o g 
Regina: 
 A 19. század elejétől néhány 
zsidó család telepedett meg 
Dunamocson, melyek földbirtok híján 
valamilyen vállalkozásba fogtak. A 
Herzog család első képviselője 
községünkben Herzog Salamon 
(1820-1885) volt, aki Sárkányfalváról 
érkezett, s a forrásokból úgy tűnik 
fogadót működtetett valahol a falu 
Duna-parti részén. Az ő unokája volt 
Ernő (1890-1944), Regina (1886-1944) 
és Miklós (1885-1939), akik közül 
ketten is a Holocaust áldozataivá 
váltak. A róluk elnevezett, mai Herzog-
köz Duna felőli végén, az utca egyik 
oldalán álló házban élt Regina és Ernő, 
akik nem házasodtak meg, a másik 
oldalon pedig Miklós a feleségével és 
fiával, a máig Izraelben élő Lajossal 
(Jichak Herzog). Miklós 1930-ban 
házasodott meg, egy szenicai edény-
üzlet tulajdonosának lányát, az 1912-
es születésű, jóval fiatalabb Lehr Irmát 
vette el. A menyasszony számára a 
korkülönbséget a „jó parti” kilátása 
mellett Miklós markáns, elegáns úri 
megjelenéséből és műveltségéből fa-
kadó vonzereje is ellensúlyozni tudta.

 A Herzog család a két 
világháború között már jó ideje 
elsősorban a fakereskedelemből élt. 
Valóságos kis birodalmat, jól jöve-
delmező fatelepet építettek ki a szinte 
karvai útig nyúló portájukon, melyet a 
testvérek közül mindenekelőtt a 
Budapesten felső ipariskolát építészeti 
szakon végző, gyakornokként Pesten és 
Győrben rutint szerző Miklós 
működtetett. Ernő gépészmérnök volt, 
aki a vállalkozásban való részvétel 
mellett a családi gazdaságot irányította.
 Szlovák tutajosok szállították 
Herzogéknak a fát a hegyekből a Vágon 
leúsztatva. A fatörzsekből összerakott 
tutajokon hátul kormány volt, elöl 
vasmacska (ledobták, ha erős szél 
sodorta rossz irányba a tutajt), s egy 
kunyhó a hátsó részen, ahol főzni is 
szoktak. 3-4, „bocskoros tót”-nak 
nevezett legény szolgált egy tutajon, 
akiknek jellegzetes fehér népviselete, 
bocskora ekkor még többé-kevésbé 
megvolt. A mocsi gyerekek szerettek a 
tutajokon ugrálni, ami azonban nem 
volt veszélytelen, Soós Károlynak, a 
búcsi református papnak Imre nevű fia 
például a tutaj alá került és megfulladt. 
Egy tutaj 1 vagon fát szállított, melyet a 

kikötés után szétszedtek, a gömbfát 
kigurították a partra, bakokra tették és 
spalcaggal (fűrészfajta) felvágták, majd 
4 kerekű  kocsira rakták, s két ló 
felhúzta a telepre. A telepen, amely 
Ernő háza mögött húzódott, az 
alkalmazott mocsi ácsok szortírozták 
az anyagot fajta és rendeltetés szerint, 
majd egy fedett depóban helyezték el 
száradni. Deszka, frost, stafni vagy 
gerenda lett belőlük. A fatelepen 
árulták a fát, szabták a háztetők 
anyagát és a falubeli gazdasági 
épületekhez vízimalmok karbantar-
tásához is innen származott az anyag. 
10-12 helyi ács dolgozott Herzo-
géknak, nagyon sok háztető készült 
kezük munkája nyomán a faluban és a 
széles környéken. Akkoriban, szinte 
minden cserepes ház tetejét Herzog 
Miklós tervezte nálunk.
 A haszon egy részét 
földvásárlásba fektették. A nagyvölgyi 
kút környékén, Sósokban nagy táblák, 
legalább száz hold volt az övék, a Zsidó 
parton pedig szőlőt telepítettek. 
Napszámosokkal műveltették a 
földeket, a szőlőben például a négy 
Hegyi lány voltak rendszeres 
munkásaik. 

Vállalkozó – önkormányzat találkozó
 Február 28-án este a Helén 
panzióban közös vacsorán találkoztak az 
önkormányzat képviselői és a helyi 
nagyvállakozók.
 A találkozó Banai Tóth Pál 
polgármester kezdeményezésére jött 
létre. A jó hangulatú, kötetlen beszélgetés 
célja az volt, hogy a résztvevők jobban 
megismerjék egymást és megtalálják 
azokat a lehetőségeket, amiben 
kölcsönösen egymás segítségére lehetnek. 
 A legfontosabb témák a 
munkahelyteremtés, közös projektek 
lehetőségei, illetve olyan támogatási 
formák keresése, amelyek nem 
szükségszerűen pénzbeliek, de a 
községnek vagy a községben működő szervezeteknek nagy 
segítséget jelenthetnek. Több konkrét ötletet is megvitattak, 
amelyek remélhetőleg rövidesen valóra is válnak. Mivel a 
vállalkozók szabadideje is nehezen tervezhető, nem minden 
meghívott tudott részt venni, de azok is támogatásukról 
biztosították az ötletet, akik most elfoglaltságuk miatt nem 
tudtak eljönni. A találkozó sikerére való tekintettel az 
önkormányzat szeretne hagyományt teremteni, és legalább 

évente egy alkalommal hasonló, az önkormányzat és a 
vállalkozók közti találkozót szervezni.
 A képen hátsó sor: ifj. Jókai László, Farkas Péter (F. 
Petrol), Orosz Jenő, Gacsal László (Korekt s.r.o.), Ing. Balogh 
Milán (AT Dunaj), ifj. Nyers László (Korekt s.r.o.), Szalai 
János, Szegi Tibor (Kovil s.r.o.), Sántha János (Kovil s.r.o.).
 Első sor: Retkes János vállalkozó, Kiss Sándor, Csehi 
József, Tóth Eszter, Kukola Katalin, Simsik Ilona, Banai Tóth 
Pál.
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 A Miklós háza mögötti 
istállókban négy pár lovuk volt, s 2-3 
tehenet is tartottak itt, melyeket Virga 
nevű kocsisuk gondozott. Itt voltak a 
pajták, kazlak, gazdasági épületek, 
gémes kút. Libák, csirkék, tyúkok 
kotorásztak az udvaron. Disznót nem 
ettek, többé-kevésbé kóser háztartást 
vezettek, amit Regina (Reska) tartott 
kézben, és a keze alatt dolgozó 
háztartási alkalmazott, Soóky Vilma. 
Libazsírral főztek és zsidó szokás 
szerint külön edények, tányérok, 
evőeszközök szolgáltak a húsos és 
tejes ételeknek.
 Nem voltak túl vallásosak, de a 
zsidó ünnepeket azért megtartották, 
így a szombatot is, amikor a munka 
tilalma miatt más gyújtotta meg 
házukban a tüzet. Pénteken este és 
szombat délelőtt az imaházba mentek, 
ahol Weisz sakter volt az előimádkozó. 
Péntek este – vagyis a szombat 
ünnepének kezdetekor – már együtt ült 
a család, asztalon volt a fonott kalács a 
chala. A feleség meggyújtotta az 
ünnepi gyertyákat és Miklós elmondta a 
borral való áldást, és az imát. 
Herzogné időnként jiddis vagy 
német dalokat énekelt, Regina 
nagyon szépen zongorázott. 
Ilyenkor sóletet ettek, amely a 
falusi pék kemencéjében főtt előző 
éjszaka, s a Reska által sütött 
süteményeket kóstolgatták. A 
fatelepen szombatonként Sanyi 
nevű alkalmazottjuk helyet-
tesített, ő fogadta, rendezte a 
kuncsaftokat. A család asszi-
milációját jelzi, hogy karácsony-
kor fenyőfát díszítettek és a 
gyerek Lajost megajándékozták.
 A két Herzog féle lakóház 
egyszerű volt (elöl háló, középen 
ebédlő, hátul konyha és kamra), nem 
adtak a „bútorflancra”. Autójuk már 
1932-ben volt, egyedüliként a széles 
környéken, Miklós azzal vitte a 
komáromi kórházba ez év telén 
feleségét, a kis Lajos születésekor.
 Miklós erősen magyar érzelmű, 
nagy hazafi volt. Főhadnagyként harcolt 
az I. világháborúban az Isonzó környéki 
csatákban, s bátorságáért, parancsnoki 
tehetségéért kitüntetést, Signum 
Laudis-t kapott. Nagyon csalódott volt 
a háború után, bántotta a vereség és 
szülőhazája Trianon miatti elvesztése.
 Az 1938. novemberi vissza-
csatoláskor ott volt a bevonuló magyar 
katonák főtéri fogadásakor, valamint a 
Duna-parton, ahol a süttői  küldöttséget 
várták.
 Bíró Kamilló az egész iskolát 
levezényelte a Dunához, s miközben 
várakoztak, Miklós elkezdte egyedül, 
hangosan énekelni a magyar himnuszt, 

amihez aztán a rektor és a gyerekek is 
csatlakoztak. A bevonuló katonák közül 
meghívott aznap magához néhány 
tisztet, hogy megvendégelje őket. 
Megmutatta kitüntetését, s együtt 
örültek a Felvidéki részek vissza-
térésének. A tisztek nem tudták, hogy 
egy zsidó vendégeli meg őket. Jó 
néhány pohár bor elfogyott, a hangulat 
nőtt, s a tisztek elkezdték szidni a 
zsidókat, durva megjegyzéseket téve 
rájuk. Miklós hallgatott, nagy csalódást 
okozott számára ez az eset, s aggódva 
kezdett gondolni családja jövőjére.
 Egy váratlan tragédia azonban 
úgy hozta, hogy nem érhette meg a 
vészkorszakot. Munka közben meg-
sebezte magát a kezén, és a seb napok 
múltán sem gyógyult. A falubeliek 
látták, ahogy felkötött kézzel ballag 
időnként Darányi doktorhoz, a Molnár 
utca felé. Cukorbetegsége súlyosbította 
állapotát, végül kórházba került, 
amputálták a karját, de a vér-
mérgezésen már nem tudtak segíteni 
és két hét múlva, 1939-ben meghalt.
 27 éves özvegye a gyász letelte 

után, 1940-ben újraházasodott, egy 
Kohn Ferenc nevű fakereskedő  vette el. 
A három tagú család Budapestre 
költözött, ahol viszontagságokon 
keresztül, keresztény igazolványokkal, 
állandó bujdosásban, de sikerült 
túlélniük az üldöztetést. 1949-ben a 
17 éves Herzog Lajos Izraelbe távozott, 
ahol szép családjával ma is él. Három 
lánya és nyolc unokája született. 2004-
ben, unokájának Bar-micva ünnepsége 
kapcsán (hasonló a református 
ágendához) Dunamocsra látogattak, 
hogy megismerkedjenek a családi 
gyökerekkel. Látogatásakor Herzog 
Lajosnak jólesett felidéznie a régi 
emlékeket, csak az okozott számára 
fájdalmat, hogy nem tudta édesapja 
sírját megtekinteni. A háború után 
ugyanis a radványi út mellett fekvő 
zsidó temetőt feldúlták majd a 
hetvenes években teljesen 
felszámolták.
 Ernő és Regina a háború alatt is 
Dunamocson maradt, őket a falu többi 

zsidó polgárával együtt vitték a 
lengyelországi haláltáborba.

A d a t k ö z l ő : J i c h a k ( L a j o s ) H e r z o g , 
Csemezné Egyeg Margit (Bátorkeszi), 
Mellék Emma

Kunczler Károly: 1938 után, 
a Magyarországhoz való visszacsatolást 
követően Dr. Bartha Imre orvos 
feleségével és gyermekeivel Mocsra 
költözött. Egy cselédlány, valamint 
Kunczler Károly érkezett velük, aki 
Bartha doktor kocsisa volt. A Bartha 
család a dunaparti csendőrparancsnoki 
házat kapta meg (a ház a csendőrség 
előtt Ármaiéké volt), melyet nem sokkal 
előtte hagyott el a visszacsatolás miatt 
távozó Milan Zitka csendőrparancsnok. 
Zitka idejében az épületben a posta is 
helyet kapott, ahol Kučera finánc 
felesége volt a postás. A házba 
egyébként – melynek helyén ma Tóth 
Lajos új építésű háza áll – 1945 után 
újra a csendőrparancsnok, Ševčík 
költözött.

Dr. Bartha Imre lényegében dr. 
Darányi praxisát vette át, akinek a 
háború alatt megszülető zsi-
dótörvények a negyvenes évek 
elejétől erősen korlátozták te-
vékenységét. A korlátozás ellenére 
Darányi doktor tovább működött, 
mert a falusiak a tilalomra fittyet 
hányva sokszor inkább őt hívták a 
betegekhez. Jobban bíztak az 
idősebb, tapasztaltabb „Hogyák” 
doktorban, mint fiatal kollégájában.

Bartha doktornak két szép 
fehér lova, hozzá elegáns kocsija 
volt, mellyel Kunczler kocsis a 

betegekhez szállította őt. A sváb 
nemzetiségű, németül tökéletesen 
beszélő Kunczler Károly szintén a Duna 
parton, Liptákék házában talált 
otthonra. Megszerették egymást Lipták 
Ilonával, akit feleségül vett, s 1942-ben 
megszületett gyerekük, Kunczler Ilona. 
Az apa soha nem láthatta meg 
gyermekét, mert születése előtt 
besorozták, és a 2. magyar hadsereg 
kötelékében a Donhoz vitték. A Doni 
áttörés időszakában, két hónappal a 
berukkolása után hősi halált halt, 
melyről a családot hivatalos levélben 
értesítették.

Bartha doktor a front 
közeledtével távozott a faluból, Darányi 
doktor pedig hamarosan visszatért a 
koncentrációs táborból, és folytatta 
praxisát. Kunczler Károly özvegye, 
Lipták Ilona másodszor is 
megházasodott, Visnyovszky Vilmos 
vette feleségül. 

Ada tköz lő : Kuko láné Nehéz Marg i t , 
Visnyovszky József

Auschwitz
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 A Dunamocsi Tűzoltó Egyesület 2012. évi 
tevékenységét értékelték a szertárban megrendezett 
évzárón, melyen 32-en vettek részt, köztük a tűzoltók 
munkája iránt érdeklődő 9 gyerek. Volt miről beszámolni 

Orosz Jenőnek , az 
egyesület elnökének, 
hiszen önkénteseink 
tavaly sem unatkoztak. 
Összesen 8 alkalommal 
vonultak ki a község 
területén keletkezett 
tüzekhez, melyből ötöt 
saját erőből oltottak el, 
háromszor pedig a 
járási tűzoltók is ri-

asztva voltak. A parancsnok, legifjabb Antal Mihály 
vezetésével mindig szépen összejött a csapat, a közhasznú 
munkásokkal megerősítve. Az oltáson kívül két alkalommal 

versenyen is indultak, Süttőn és a járási versenyen a 
részvétel volt a lényeg, eredményt most nem sikerült elérni. 
A falunap alkalmából saját versenyt rendeztek, ahol 
bemutatkozott a megalakult ifjúsági csapatunk is. A 
gyerekek között akkora az érdeklődés, hogy hamarosan egy 
alsó tagozatosokból álló ifjúsági csapat is szerveződik.
 A 2013-as év jelentős dátum az egyesület életében, 
hiszen idén ünnepli fennállásának 130. évfordulóját, 
ráadásul hosszabb stagnálási időszak után éppen 10 éve 
sikerült újjászervezni a csapatot. Az esemény méltó 
megünneplésére a falunapon kerül majd sor.
 Az egyesületi elnök a beszámoló végén köszönetét 
fejezte ki az önkormányzatnak tevékenységük támoga-
tásáért, valamint a tűzrendészeti bizottságnak, személy 
szerint Bábi Tibornak, Rácz Bélának, Vörös Gézának és Finta 
Nándornak a mindig segítő magatartásért, és nem 
utolsósorban oszlopos szakácsuknak, Szuri Lajosnak, aki ez 
alaklommal finom, omlós zúzapörköltet főzött.

Eredményes munka a község védelmében

A szurkolók is díjazták a DFC-t
 Február 9-én tartotta tisztújítással egybekötött 
évzáró taggyűlését a Dunamocsi Futball Klub. Az elnök és az 
edző is értékelte az elmúlt évet. Megemlítették az elhullatott 
pontokat és a kisebb-nagyobb hibákat is, de összességében 
sikeresnek ítélték a teljesítményt, kiemelve, hogy a két évvel 
ezelőtt kitűzött – akkor rendkívül merésznek tűnő – tervet a 
csapat teljesítette. Nagy küzdelem árán, a tabella második 

helyéről osztályozó mérkőzést nyerve feljutott a járási első 
osztályba, és a tavalyi év folyamán bizonyította, hogy itt is 
megállja a helyét. Újoncként is bármelyik csapattal felveszi a 
versenyt otthon és idegenben is, és jó középcsapatnak 
számítva akár a tabella felső harmada is elérhető a tavaszi 
szezon végére.

 A beszámolók után a taggyűlés 41 szavazati joggal 
rendelkező résztvevője – szavazati jog a tagdíj befizetése 
esetén jár – megválasztotta az újabb ciklus vezető testületét, 
mely a következő tagokból áll: Lajos Gábor, Jókai László, 
Tücsök Alfréd, Banai Tóth István, Nagy Sándor, Farkas 
Csaba, Vasas Csaba, Vasas Péter, Tücsök Géza, Mikes 
László, Pálik Mihály. A vezetőségi tagok ezután a különböző 
funkciók betöltőit választották meg, a következők 
személyében: Jókai László (elnök), Banai Tóth István 
(alelnök), Tücsök Alfréd (titkár), Mikes László (csapatvezető).
 Az évzáró legszebb pillanata az volt, amikor – 
hosszú és titkos szervezőmunka után – a szurkolók a csapat 
elnökét, ifj. Jókai Lászlót és edzőjét, Banai Tóth Istvánt egy-
egy emléklappal, kupával és egy focipályát mintázó tortával 
lepték meg. A titkos küldetés fő szervezője Lajos Márta, a 
szurkolótábor női részlegének oszlopos tagja volt, és szinte 
minden szurkoló és játékos hozzájárult az ajándékhoz. 
Kisebb csodának számít, hogy bár az egész csapat és a 
focibarátok hónapok óta tudtak az akcióról, az elnök úr és 
az edző  fülébe nem jutott el a hír, a meglepődött 
arckifejezésük valóban őszinte volt. „Pedig minden a 
fülembe jut, ami Mocson a foci körül történik, még az is, 
aminek nem kéne, de erről semmit sem tudtam!” – 
kommentálta meglepetését az elnök.
 Az elismerések átadása után az évzáró nagyszerű 
hangulatban fejeződött be, a klubtagok egyhangú 
véleménye szerint a torta nemcsak szép, de finom is volt. 
Tavasszal is sok sikert, hajrá DFC!

 A bátorkeszi illetőségű, 
községünkben pizzériát és 
fagyizót működtető Gáspár Zsolt 4 

labdával támogatta a klubot, melyek közül 2 meccslabda. Az új labdákra folyamatosan szükség 
van, hiszen a szabályok szerint egy meccsen 4 darabot is biztosítani kell, ráadásul gyorsan 
tönkremennek, különösen a pálya melletti almás, bozótos tüskéitől. Javítani, ragasztani pedig nem 
lehet őket. A 4 labda kb. 300 euróba került volna a csapatnak, ha úgy kell megvásárolni őket. 

A pizzériás ajándéka
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2013-ban a keretben szereplő eddigi 
vendégjátékosok továbbra is maradnak, 
rendkívül jó hír, hogy két fiatal hazai 

játékossal erősödünk Mázsár Ottó és Takács Bálint Zoltán személyében. Mázsár Ottó játékjoga a komáromiak birtokában 
volt, onnan sikerült leigazolni őt Szenci Zoltán segítségével. Zoli bácsi kitűnő  komáromi kapcsolatai nélkül erre minimális 
lett volna az esély, ezért ezúton is köszönjük értékes segítségét! Mindkét új játékos részt vett a téli alapozáson és a 
barátságos meccseken, az eddigi teljesítményük alapján úgy tűnik, rövidesen a csapat erősségei lehetnek. A klub 
köszönettel tartozik továbbá Hajabács Róbertnek  és Csontos Istvánnak, akik két kulcsszerepet játszó 
vendégjátékosunk, Sulák Mihály és Mácsadi Zsolt megtartásában nyújtottak hathatós segítséget, így mindketten nálunk 
folytatják pályafutásukat. Kapusunkat, Bajkai Szilárdot a búcsiak újabb fél évre kölcsönadták, Tóth Péter pedig fél éves 
kölcsönbe Radványra került. Az idei szezonban remélhetőleg Lajos Attila és Püsky János térde is teljesen rendbe jön, és 
akkor valóban bizakodva vághatunk neki a tavasznak.
 A Marcelháza elleni, 5:2-re megnyert felkészülési meccsen (gólok: Sulák 3, Lajos T., Bertók) a következő 18 
játékos vett részt: Tóth László, Bajkai Szilárd, Mázsár Ottó, Mácsadi Zsolt, Andruskó Péter, Püsky János, Bertók Zsolt, 
Sulák Mihály, Nagy Sándor, Bábi Tibor, Lajos Tamás, Pálik Mihály, Gula Dávid, Lajos Erik, Takács Gábor, Banai Tóth István, 
Marikovecz László, Takács Bálint .

Játékosmozgás a DFC-nél

! !

Házhoz megy a készpénz gyorsan és diszkréten!
Tel: 0944/606 272.

Fiatal játékos szárnybontogatása 
a felnőtt csapatnál

Takács Bálint az 
egyik legtehet-

ségesebb ifjú focistánk, 
akiben a szurkolói szem a 

jövő reménységét látja. Nem tartunk 
attól, hogy a fiú a dicsérő szavak 
hatására elbízza magát, mert ő is tudja, 
hogy a bizonyítás időszaka még csak 
most következik, ráadásul a focihoz 
való hozzáállására is mindig az 
alázatos szorgalom volt a jellemző. 
Mivel sok ifjú focista nincs nálunk a 
korosztályában, sokszor látni, hogy a 
házuk előtt vagy a pályán egyedül 
dekázgat, futkos fel-alá, rugdos a 
labdával, és a felnőttek edzésére 
kijárva már jóval a kezdés előtt ott 
gyakorol a pályán. Örül, ha a nagyokkal 
tréningezhet, s együtt játszhat a 
csapattal, melyhez már régi vágya volt 
csatlakozni. Sajnos az ő esete kapcsán 
is annak vagyunk elszenvedői, hogy 
nem volt a DFC-nek ifjúsági csapata, 
így az ügyes és játszani akaró fiatalok 
más településeken keresték boldo-
gulásukat, s mivel ott hivatalosan 
leigazolták, később már nagyon nehéz 
visszaszerezni őket. Ha el is engedik, 
súlyos összegeket kérnek játék-
jogukért. Ezért is nagyon jó, hogy ta-
valy megalakult nálunk a kölyökcsapat 
(Prípravka), aminek köszönhetően a 
focisták játékjogával kezdetektől a DFC 
rendelkezik. Bálint a marcelháziak 
játékosa, de a tárgyalásokon sikerült 

elérni, hogy 18 éves koráig – egyelőre 
csak addig – nálunk játszhat. Bár még 
16 éves sincs, csapatunk tagjává vált, 
sőt bemutatkozó meccsén, Párkány B 
ellen már meg is rezdítette a hálót!
 Bálint a fociról és önmagáról a 
következőket mesélte:
 „ N a g y o n s z e r e t t e m v o l n a 
csapa tban j á t szan i , ezé r t 13 éves 
koromban Lajos Kr is tóffa l , Bencével 
meg a Csontos Tibcsivel elmentünk 
Marcelházára megnézni a gyerekcsapat 
edzését. Az edző észrevett minket, s 
behívott a többiek közé. Hamarosan 
m e g c s i n á l t á k a z i g a z o l v á n y a i n k a t . 
Eleinte jártam az edzésekre, de heti 
háromszor buszozni fárasztó és drága 
is, ezért nem folytattam. Mostanában is 
h í v t a k , h o g y m e n j e k , d e a z t v á -
laszoltam, hogy Mocson akarok játszani. 
A f o c i t n a g y o n s z e r e t e m , m i n d e n 
m e c c s e t n é z e k , é s a k á r m i v e l e l -
labdázok. Néha már a mama agyára me-
gyek, mikor bent a szobában dekáz-
gatok, mondja, hogy szétvágja a labdát, 
ha leverek valamit. De igazából örül, 
hogy valami értelmes dolog ennyire 
érdekel. A múltkor néznie kellett velem 
a Real – Barcelonát is, és kibírta. Én a 
Realnak szurkolok, a kedvencem C. Ro-
naldo és Neymar, mert nagyon tech-
nikásak, gyorsak és trükkösek. Mikor jó 
idő van, ki járok a pályára és gyakorolom 
a cseleket , amit tő lük látok. Addig 
próbálgatom, amíg nem lesz tökéletes. 

Tréningeket is nézek a YouTube-on. 
Párkány ellen még nagyon szokatlan 
volt a felnő t tek között játszani. Sikerült 
gólt szereznem, de a tel jesítményemre 
akkor is csak 5 pontot adnék a 10-bő l . 
Érzem, hogy jobban is megy majd ez, 
csak meg kel l szoknom a felnő t tek 
játékát.”
 Úgy legyen, de most még 
évekig a legfontosabb a türelem, és a 
sérülés elkerülése, hiszen Bálint még 
nagyon fiatal, s meg kell érnie a 
feladatra!


